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1. Procedure

Op dinsdag 26 mei 2020 is een verzoekschrift ingediend over twee- of driedaagse 
trektochten op jeugdkampen in het kader van de versoepeling van de coronamaat-
regelen (verzoekschrift nr. 13 (2019-20)).

Op donderdag 18 juni en donderdag 2 juli 2020 behandelde de Commissie voor 
Cultuur, Jeugd, Sport en Media het verzoekschrift.

Op donderdag 18 juni besliste de commissie, overeenkomstig artikel 101, 4, a),  
van het Reglement, om het verzoekschrift ten gronde te behandelen. Overeen-
komstig artikel 101, 7, heeft de commissie het verzoekschrift verwezen naar de 
Vlaamse Regering om er uitleg over te laten verstrekken.

Benjamin Dalle, Vlaams minister van Media, Jeugd en Brussel, bezorgde de com-
missie op dinsdag 30 juni 2020 het regeringsstandpunt (zie bijlage).

Op donderdag 2 juli 2020 agendeerde de commissie de bespreking daarvan.

(Tijdens de commissievergaderingen waren alleen de commissievoorzitter en de 
commissiesecretaris fysiek in de commissiezaal aanwezig. De vaste leden, de 
plaatsvervangende leden en de toegevoegde leden van de commissie kregen de 
mogelijkheid om online aan de vergadering deel te nemen via het platform Zoom. 
Andere volksvertegenwoordigers konden alleen na motivering online aan de ver-
gadering deelnemen.)

2. Beknopte inhoud van het verzoekschrift

De verzoeker is lid van Chirojeugd Vlaanderen en verwijst naar de beslissing van 
de Nationale Veiligheidsraad om weliswaar zomerkampen voor jeugdbewegingen 
toe te staan, maar geen twee- of driedaagse trektochten. Aangezien haar eigen 
kamp slechts uit vijf deelnemers bestaat, vindt ze dit onlogisch en geeft ze het par-
lement ter overweging een voorstel mee om die kampen toch mogelijk te maken.

Het voorstel houdt in dat de trektochten worden toegestaan aan groepen van 
maximaal vijftien personen, met het verbod om bij onbekenden een slaapplek te 
zoeken. Overnachten kan dan bijvoorbeeld op de studentenkamer van een leider 
van de jeugdbeweging.

3. Bespreking

Elisabeth Meuleman, commissievoorzitter, vat eerst het procedureverloop en het 
regeringsstandpunt samen. Daarin verwijst minister Dalle naar de Groep van 
Experts belast met de Exitstrategie (GEES) en het overleg met De Ambrassade, 
om te concluderen dat het verzoek niet kan worden ingewilligd. Dit zou immers lei-
den tot interpretatieproblemen en onduidelijkheid op een moment dat er net nood 
is aan duidelijkheid. Anderzijds wenst de minister de Chirogroep van de verzoeker 
een plezierig zomerkamp toe en looft hij de groep om de creatieve zoektocht naar 
een oplossing.

De commissievoorzitter vraagt of de commissie dit standpunt overneemt.

Hannes Anaf heeft alle begrip voor het verzoek om op kamp een meerdaagse trek-
tocht te organiseren. Dat een jeugdig Chiromeisje de weg heeft gevonden om een 
ontvankelijk verzoekschrift te schrijven, noemt het commissielid erg knap. Ook 
minister Dalle prijst de verzoeker om die initiatiefzin.
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Voor het overige sluit Hannes Anaf zich aan bij het regeringsstandpunt. In deze 
bijzondere tijden is het al een ongelooflijke verwezenlijking dat de kampen über-
haupt doorgang kunnen vinden. De voorwaarde is dan uiteraard wel dat ze veilig 
blijven. Als die veiligheid voor meerdaagse tochten niet te garanderen valt, is er 
geen andere mogelijkheid dan ze niet toe te laten.

Een overheid heeft nu eenmaal de opdracht om mogelijk te maken wat kan, maar 
niet toe te staan wat onveilig is, besluit Hannes Anaf.

Tinne Rombouts deelt de waardering voor de zin voor initiatief van de verzoeker. 
Gezien de omstandigheden moet echter alles op alles worden gezet om de zomer-
kampen mogelijk te maken. Daartoe heeft minister Dalle met zowel de jeugdsector 
als de virologen van de GEES nauw overleg gepleegd. Er mag niet erg veel mis 
gaan voor die kampen weer in twijfel worden getrokken. Precies dat wil iedereen 
voorkomen. Vandaar dat iedereen zich strikt aan de afspraken zal moeten houden, 
zelfs als dat enige hartpijn meebrengt. Die afspraken weer in twijfel trekken, is dus 
echt niet aangewezen.

Het commissielid wenst elk lid van een jeugdvereniging een geweldig fijn kamp 
toe. Het zal er dit jaar anders dan anders aan toegaan, maar daarvoor hoeft het 
plezier er niet minder om te zijn, besluit Tinne Rombouts.

Freya Perdaens sluit zich aan bij de reacties van de twee vorige sprekers. Het ini-
tiatief van de verzoeker is ongelooflijk waardevol en een moedige benutting van 
haar democratische recht. Het commissielid waardeert ook dat de minister daar-
voor in zijn antwoord zijn dankbaarheid betuigt. Het kan maar een stimulans zijn 
om vaker dergelijke initiatieven te nemen.

Maar wat het hart en het gevoel ook mogen zeggen, de afgesproken protocollen 
zijn nu eenmaal wat ze zijn, met de nadruk op de veiligheid. Daarbij hoort vooral 
het hoofd te spreken.

Freya Perdaens is overtuigd dat de groep iets heel moois zal maken van het kamp 
en dankt namens de N-VA-fractie de initiatiefnemer.

Ook de overige fracties sluiten zich bij deze standpunten aan, voegt commissie-
voorzitter Elisabeth Meuleman met hun instemming toe.

4. Conclusie

De commissie beslist eenparig, met 10 stemmen, om het regeringsstandpunt over 
te nemen.

Elisabeth MEULEMAN,
voorzitter

Hannes ANAF,
verslaggever
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BIJLAGE: 

Antwoord van minister Benjamin Dalle,
Vlaams minister van Brussel, Jeugd en Media 
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Antwoord Verzoekschrift 13 
 

 
Vooreerst bedankt om dit verzoekschrift aan ons over te maken. Het komt niet zo vaak door dat 
we een dergelijke vraag krijgen met proactieve voorstellen.  
 
De beslissing om de zomerkampen te laten plaatsvinden werd op 22 mei 2020 genomen door de 
Nationale Veiligheidsraad (bestaande uit verschillende ministers) in opvolging van het advies van 
de GEES-werkgroep. De GEES-werkgroep is samengesteld uit een groep van experten die per sector 
bekijkt welke maatregelen er moeten genomen worden om een veilige graduele ontsluiting te 
realiseren na de Corona-lockdown. 
 
Aan deze beslissing ging een breed traject vooraf. Ze kwam voort uit een nauwe samenwerking 
tussen de leden van de GEES-werkgroep, een aantal vertegenwoordigers uit de jeugdsector en mijn 
kabinet.  
 
Aangezien het zowel voor de beleidsmakers, als voor de jeugdsector belangrijk was dat er in de 
zomer activiteiten en kampen konden doorgaan, startte ik na de paasvakantie een overleg om een 
voorstel uit te werken en een beslissing van de Nationale Veiligheidsraad voor te bereiden. Dit 
overleg bestond uit vertegenwoordigers van de jeugdsector, de collega-ministers uit de Franse en 
Duitstalige Gemeenschap en een lid van de GEES-werkgroep, met name Marc Van Ranst.  
 
De sterke inbreng van de jeugdsector, was het resultaat van een proces waarbij de 
jeugdverenigingen zoals de Chiro en de Scouts, de lokale besturen en de jeugdverblijven werden 
bevraagd over een mogelijke exit-strategie. Er werden werkgroepen opgericht om alle informatie 
te bundelen en voorstellen te formuleren voor de taskforce. Het was wikken en wegen : waar had 
de sector nood aan, hoe kon de sector zich organiseren, hoe kon de veiligheid gegarandeerd 
worden wat kon (niet),… uiteraard steeds rekening houdend met de algemene COVID19-
maatregelen.  
 
Het overleg resulteerde uiteindelijk in één algemeen protocol en vijf specifieke protocollen voor de 
verschillende types van jeugdwerking. Op basis hiervan werd op 22 mei jl. de (gekende) beslissing 
genomen.  
 
Om één miljoen kinderen en jongeren een fijne zomer te geven, leidde het wikken en wegen ertoe 
dat een evenwicht werd gezocht tussen het spelplezier (eigenheid van de zomeractiviteiten) 
enerzijds en de gezondheidsveiligheid anderzijds. Een zomerkamp zal dit jaar daarom anders zijn.  
 
We begrijpen dat jullie - ook al zijn jullie een kleine groep – graag op meerdaagse trektocht willen 
gaan deze zomer. Ik vroeg De Ambrassade naar een antwoord op jullie bekommernis.  
 
De organisatie van zomeractiviteiten en -kampen voor de jeugd in zogenaamde bubbels van 
maximaal 50 personen is er gekomen net omwille van het belang van ‘gecontroleerde contacten’. 
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Dit is de reden waarom zowel de virologen als de jeugdsector aanraadt om geen meerdaagse  te 
organiseren. Er is immers te weinig tot geen controle over het contact met externen.  
 
Indien zou ingegaan worden op een dergelijke vraag zoals in dit verzoekschrift, dan zou een 
precedent gecreëerd worden dat sommige zaken toch mogelijk zijn en dat wil ook de jeugdsector 
absoluut vermijden. De aangegeven ‘maatregelen’ zullen daarenboven opnieuw leiden tot meer 
vragen en interpretatiemogelijkheden. Ook dat willen de jeugdwerkorganisaties vermijden.  
 
Het evenwicht tussen het spelplezier en de gezondheidsmaatregelen leiden inderdaad tot een 
andere context. 
 
De Chiro meisjes Boxbergheide van het verzoekschrift zijn evenwel zo creatief in hun voorstellen, 
dat we ervan overtuigd zijn dat ze een plezant en onvergetelijk kamp kunnen beleven met een 
aangepast programma. Op de website van Chirojeugd Vlaanderen zijn vele ideeën te vinden voor 
een aangepast programma.  
 
Ik wens deze groep en bij uitbreiding alle jeugdgroepen alvast een heel fijn zomerkamp toe! 
 
 
 
 
 
 
 
Benjamin DALLE 
Vlaamse minister van Brussel, Jeugd en Media 
 


